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Vážení občania! 

Na začiatku tohto roka sme boli tak 
ako vždy plní očakávaní s množstvom 
nových predsavzatí do nadchádzajú-
ceho roka. Po dvoch ťažkých rokoch 
s pandémiou v pätách, sme sa tešili, 
že počty nakazených klesajú a nás 
snáď bude čakať omnoho krajší rok. 
Všetci sme už tak trochu potrebovali 
oddych a opäť zažiť pocit všednos-

ti. Netrvalo však dlho a už vo februári sa naše predstavy 
o pokojnom roku rozplynuli a nás zasiahli znepokojujúce 
informácie o vojnovom konflikte na Ukrajine. Nikto z nás
si nechcel pripustiť možnosť vojny v takej blízkosti slo-
venských hraníc. Všetko nabralo črty reality, keď do našej 
krajiny začali prichádzať prvý utečenci pred vojnou. Bolo 
potrebné podať pomocnú ruku. Matky s deťmi v náručiach, 
rozdelené rodiny, pohľady ktoré si pamätajú len staršie roč-
níky z  minulého storočia, zažívajúce hrôzy vojny na vlast-
nej koži. Ministerstvo obrany SR zriadilo v našom katastri 
v areáli vojenského objektu „Mokraď“ stanové mestečko. A 
tak sme sa zmobilizovali aj my a v spolupráci s Ozbrojenými 
silami SR sme na obecnom úrade začali robiť zbierky liekov, 
potravín, hračiek, šatstva, jednoducho všetkého, čo po prí-
chode utečencov bolo treba k ich fungovaniu a prežitiu v 
tábore. Spojili sme sa s rôznymi občianskymi združeniami a 
zabezpečili sme distribúciu potravín aj do iných utečenec-
kých táborov. Na obecnom úrade sme počas najväčších vĺn 
príchodu utečencov tiež hľadali možnosti výučby sloven-
ského jazyka, aby sa ľudia z Ukrajiny vedeli dorozumieť a 
začleniť. Pomáhali sme im vybaviť potrebnú dokumentaciu 

na registráciu v našej krajine a pridelenie sociálnych dávok, 
ale tiež možnosti ubytovania a práce. Chcem sa srdečne 
poďakovať, že sa ukázalo to veľké srdce v nás a množstvo 
obyvateľov aj niekoľkokrát do týždňa prinieslo potraviny 
a lieky. Naši dôchodcovia sa aj s tým málom, ktoré mnohí 
majú, podelili s ľuďmi na úteku. Taktiež veľká vďaka pat-
rí tým, ktorí obetovali svoj voľný čas a pracovali v tábore 
ako dobrovoľníci. Vďaka patrí aj ženám, ktoré piekli rôzne 
dobroty pre deti v tábore, aby im aspoň takto spríjemnili 
čas strávený v cudzom prostredí. Popri tejto práci sme však 
nemohli zabúdať aj na povinnosti vyplývajúce zo zákonov 
vo verejnej správe, termíny na výkazy a štatistiky a tiež za-
pájanie sa do rôznych výziev o finančné príspevky a dotá-
cie, aby sme opäť zveľadili našu obec. V marci sme robili 
verejné obstarávanie na nákup hracích prvkov na detské 
ihrisko. V apríli sa začala rekonštrukcia bývalej „klubovne“ 
na ihrisku, z ktorej sme vybudovali priestory na posilňov-
ňu a zrekonštruovali sa tiež sociálne zariadenia a práčovňa 
so sprchami.  Hneď po skončení rekonštrukcie posilňovne 
sme sa pustili do terénnych úprav pre vybudovanie detské-
ho ihriska. Keďže pozemky pod futbalovým ihriskom nie sú 
majetkovoprávne vysporiadané, oslovili sme majiteľov o 
súhlas na vybudovanie detského ihriska. Po získaní súhlasu 
– za čo všetkým veľmi pekne ďakujem, a vybavení povole-
ní, sa mohlo začať s úpravou podložia, navozením zeminy a 
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osadením detských hojdačiek, lezeckej dráhy a šmýkačiek. 
Dúfam, že budúci rok sa nám podarí dobudovať zvyšok det-
ského ihriska a doplniť aj zostavy na cvičenie pre mládež. Na 
konci jari nám vrásky na čele robila čistiareň odpadových 
vôd, ktorej plynulý chod bolo veľmi náročné zabezpečiť. A 
tak po dohode vedenia obce a odbornom preskúmaní fir-
mou Ekoservis a.s., ktorá nám pomáha pri správe čistiarne, sa 
začala rekonštrukcia odkaľovacích nádrží.  Leto bolo v plnom 
prúde, horúcich dní pribúdalo a my sme sa popri prácach na 
čistiarni odpadových vôd pustili do údržbových prác v obci 
a do príprav rekonštrukcie obecného úradu. Súbežne sme 
organizovali spolu s dobrovoľníkmi Deň detí. Som rada, že 
deti sa zabavili pri rôznych vedomostných aj tvorivých hrách, 
skákacích hradoch a v pene od našich hasičov a na záver dňa 
ich prekvapil aj kúzelník. Dobrovoľní hasiči postavili krásny 
máj a zabavili sme sa pri ľudovej hudbe. V priebehu letných 
mesiacov sme sa zúčastnili Hasičskej nedele v Pribyline, kde 
sme súťažili o richtársku palicu. Hromadný výstup organizo-
vaný obcou sa tiež vydaril a  turisti zdolali Jamnické plesá, 
kde si užili nádhery jamnickej prírody. Uctili sme si pamiat-
ku padlých hrdinov a zapálila sa vatra k oslavám SNP. Okrem 
stavebných prác a kultúrnych akcií sme sa zapájali sa o zís-
kanie finančných prostriedkov. Uspeli sme vo výzve Nadácie
Liptov, ktorá nám pridelila finančné prostriedky na vybudo-
vanie oddychových zón v aleji. Z dôvodu nedostatku staveb-
ných materiálov, bude však realizácia až v budúcom roku. 
Podali sme žiadosť na zateplenie kultúrneho domu a výme-
nu strešnej krytiny a opätovne žiadosť o obnovu studní na 

pahôrkoch. S cirkevnou obcou sa riešila možnosť vybudova-
nia domu smútku za kostolom. Na sklonku leta dobrovoľníci 
v spolupráci s obcou, športovým klubom a DHZ Jamník ob-
novili antukové ihrisko. Počas celého roka sme pracovali na 
majetkovoprávnom vysporiadaní pozemkov pod obecnými 
nehnuteľnosťami, cestami a na verejných priestranstvách. 
Bez ucelených pozemkov sa nám nepodarí ďalší rozvoj obce. 
V plnom prúde je aktuálne rekonštrukcia obecného úradu 
a vybudovanie základnej siete kamerového systému v obci. 
Čaká nás ešte niekoľko mesiacov do konca roka, no prác a 
plánov je stále veľa, takže pokračujeme v stanovených cie-
ľoch v rámci platnej legislatívy a finančných prostriedkov
našej obce. Na jeseň nás čaká ukončenie prác na úrade, osa-
denie brány na hasičskej zbrojnici, príprava volieb a mnoho 
ďalších drobných projektov...

 Na záver sa chcem poďakovať všetkým, ktorý počas 
uplynulého roka pomohli v akejkoľvek oblasti života v obci, 
ktorí sú aktívni a radi pridajú ruku k dielu. Všetkým členom 
OŠK Jamník, DHZ Jamník, dobrovoľníkom, ktorí pomáhali pri 
organizovaní kultúrnych podujatí alebo obnove antuky na 
futbalovom ihrisku. Každému, komu nie je ľahostajný výzor 
našej dediny a obci pomáhajú počas celej sezóny s udržia-
vaním verejnej zelene a poriadku v obci, skrátka všetkým 
občanom pre ktorých je Jamník domovom, o ktorý sa sta-
rajú a spoločnými silami nám ho pomáhajú zveľadiť. Veľká 
vďaka patrí Anne a Milanovi Haluškovi st., Jánovi a Elene Vyš-
nej, Dáši Vítkovej, Petrovi Matejčekovi, Zuzane Benkovičovej,  
Pavlovi Krajčuškovi, Eve Kuchárikovej, Jánovi Blcháčovi ml., 
ktorí za symbolickú sumu predali podiely na pozemkoch, 
ktoré pomôžu ďalšiemu rozvoju obce. Sme radi, že vo veľa 
Jamníčanoch ešte drieme hrdosť a patriotizmus a pozerajú 
nielen na svoj prospech, ale aj na ďalšie fungovanie a rozvoj 
obce, o ktorý sa týmto činom zaslúžili. Vedenie obce by chce-
lo pokračovať aj v ďalších rokoch vo vysporiadavaní pozem-
kov a preto dúfame, že sa stretneme s rovnakým prístupom 
a pohľadom oslovených občanov obce ako u spomínaných 
rodín. Len spoločnými snami, videním spoločného cieľa a 
spoločnými silami vieme napredovať. ĎAKUJEME!



Obecné noviny                                                                                                             1/2022

3

ODPADY
ZBERNÉ NÁDOBY – PAPIER

ŠINKOVIŠTE

 Počas zimy sa plánovali činnosti, ktoré sa budú vyko-
návať počas jari a leta. Nejednalo sa len o rekonštrukčné 
práce, projekty, verejné obstarávania, ale taktiež sa roko-
valo s vývozcami odpadov pre ďalší posun v oblasti odpa-
dového hospodárstva a to zabezpečenie nádob na triedenú 
zložku – papier do domácnosti. Nádoba s obsahom 120 l sa 
vydávala občanom bezplatne počas jari a od mája sa zmenil 
spôsob zberu tejto zložky. Po prepočte objemov na usklad-
nenie odpadov sa s vývozcom odpadov dohodla frekven-
cia zvozu na 6 týždňov okrem Vianoc, kde je o vývoz viac. V 
prípade, že frekvencia vývozu sa počas testovacieho obdo-
bia do konca roka ukáže ako nepostačujúca, nastaví sa od 
nového roka častejší zber. 

Rozdávanie zberných nádob na papier 

Veľké 1100 l nádoby, znehodnotenie separovanej zložky skleneným a iným 
komunálnym odpadom alebo zvyškov zo zvierat 

 Počas jari a leta bolo Šinkovište otvorené každú sobo-
tu pre uloženie zeleného odpadu. Jednotlivé zložky boli 
pravidelne zmiešavané, a teda obec má problém s ich 
následným zhodnotením. Preto prosíme občanov o dô-
sledné dodržiavanie informačných tabúľ na dvore, inak 

budeme nútení zber obme-
dziť len za prítomnosti per-
sonálu obecného úradu a 
teda otváracie hodiny sa v 
mesiaci rapídne znížia!
 Šinkovište bude posled-
nýkrát otvorené 29. októb-
ra a potom sa na zimnú sezó-
nu opäť až do apríla ďalšieho 
roka uzavrie. 

Zhodnotenie drevnej hmoty 

Zber šatstva 

Zelený odpad z cintorína môžete kompostovať v kompostéroch za bránou

 Cintorín je pietne miesto, ktoré však z roka na rok produ-
kuje čoraz viac komunálneho odpadu. Preto sme sa rozhodli 
o redukciu tohto odpadu. Keďže systém separácie máme už 
všetci v malíčku, chceli by sme Vás poprosiť v prvom rade 
zvážiť nákup ozdôb a kahancov, ktoré sa nedajú recyklovať 
a v druhom rade o separáciu v umiestnených nádobách 
na triedené zložky odpadov. Taktiež zelený odpad môžete 
zhodnotiť v kompostéri umiestnenom z vonkajšej strany za 
prístreškom s vodou. Nádoby na separované zložky odpa-
du nájdete pri vchode 
do cintorína. Prosíme 
odpad roztrieďte do 
jednotlivých nádob čo 
najefektívnejšie a tým 
pomôžete obci ušetriť 
finančné prostriedky a
životnému prostrediu 
zbaviť sa niekoľkých ton 
odpadu, ktorý by bol 
uskladnený na skládke. 

SEPARÁCIA CINTORÍN

Umiestnené nádoby na separovaný zber 
pre efektívnejšie triedenie odpadu na cin-
toríne 
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ŠTATISTIKY, POPLATKY

 Tento rok sa poplatok za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady nezvyšoval. Vývoj poplatku záleží od miery 
separácie obce ako celku. Porovnáva sa vyseparovaná zložka 
– sklo, papier, plast, kovy voči objemu tuhého komunálneho 
odpadu (TKO) vyvezeného z obce. Miera separácie by mala 
byť viac ako 60 %, inak sa poplatky za skládkovanie odpadu 
rapídne zvyšujú a teda rastú náklady obce. Miera separácie 
našej obce za predošlý rok je 55,37 %. Stále zápasíme s tým, 
že niektoré domácnosti nemajú nádoby v zmysle platných 
regulatív obce a teda objem prevyšuje 120 l. V prípade, že 
táto nadmerná nádoba nie je plná, vývozová spoločnosť ju 
započíta za 2 a teda obec zaplatí omnoho viac. Tiež sa do ná-
dob s TKO umiestňujú zložky, ktoré zvyšujú váhu a nemajú 
byť súčasťou TKO ako napr. popol, zelený odpad (vývoz je 
možný na Šinkovišti), stavebný odpad atď. Žiadame preto 
občanov, aby si čitateľne označili zberné nádoby, používali 
len 120 l nádoby, neumiestňovali vrecia s TKO k nádobám 
a neplnili nádoby odpadom, ktorý do nich nepatrí, inak sa 
obci zvyšujú náklady na zvoz a likvidáciu odpadu, ktoré 
musí v zmysle legislatívy premietnuť do poplatku pre ob-
čanov.

A. V.

 Na prelome januára a februára sa v priebehu pár dní 
snehová pokrývka strojnásobila a tak sme museli z ulíc stro-
jovou technikou vyvážať sneh na polia za obec. Obec urgova-
la Žilinský samosprávny kraj (ŽSK) v súvislosti s problémom 
údržby cesty III. triedy smerujúcej do Liptovského Ondreja.  
Vzhľadom na vysoké záveje od bytoviek až po družstvo mu-
sel správca cesty (Správa ciest ŽSK) odfrézovať záveje a od-
viezť prebytočný sneh z komunikácie.

A. V.

ZIMA V OBCI 2021/2022



Obecné noviny                                                                                                             1/2022

5

STANOVÉ MESTEČKO – MOKRAĎ

 Po vypuknutí vojny na Ukrajine 24.2.2022 sa na Sloven-
sko začali presúvať tisícky utečencov. Na začiatku marca sa 
v katastrálnom území našej obce, vo vojenskom objekte 
Mokraď, začalo stavať humanitárne stanové mestečko, kto-
ré malo slúžiť na dočasné prenocovanie utečencov, počas 
doby potrebnej na vybavenie dokumentov na pobyt v SR/
EÚ. Stanové mestečko bolo kapacitne riešené pre 400 osôb. 
Stany s vykurovaním postavili príslušníci Armády Českej re-
publiky. V noci 7. marca prišli prví utečenci, prevažne matky 
s deťmi a seniori. Obec intenzívne spolupracovala s vede-
ním mestečka a vyhlásila zbierku potravín, šatstva, liekov a 
materiálu potrebného pre ďalšie fungovanie. Sme radi a aj 
takto sa chceme poďakovať všetkým rodinám, ktoré nevá-
hali a podali pomocnú ruku, boli pomáhať ako dobrovolní-
ci, upiekli šišky, priniesli vecné dary, šatstvo, lieky atď. Spo-
lupatričnosť a dobré srdce našich ľudí sa prejavilo v plnej 
miere, za čo boli ľudia na úteku veľmi vďační. 

A. V.

Stany, ktoré postavili vojaci z ČR

Pitnú vodu utečencom dovážali

Výsledky zbierky pre utečencov v priestoroch obecného úradu

Dobrovoľníčky E. Vyšná a E. Pozorová pripravujú pre utečencov šišky

Primátori a starostovia obcí z okresu Liptovský 
Mikuláš sa stretli na zasadnutí Združenia miest 
a obcí Liptova (ZMOL)

 Starostovia a primátori Liptova sa v júli v Závažnej Po-
rube stretli na spoločnom zasadnutí ZMOL k riešeniu situá-
cie samospráv na Slovensku. Ďalšie fungovanie samospráv 
po novelizácii viacerých zákonov ako napr. sociálny zákon, 
schválený finančný balíček pomoci pre rodiny, dofinan-
covanie preneseného výkonu štátnej správy z vlastných 
obecných rozpočtov, extrémne ceny energií. Národný kon-
trolný úrad vo svojej správe uviedol, že štát si neplní svoje 
záväzky voči mestám a obciam a nefinancuje prenesený
výkon štátnej správy v plnej miere tak, ako si ho objedná-
va u samospráv. Samosprávy pre štát vykonávajú služby 
v prenesenom výkone v mnohých oblastiach ( stavebnej, 
sociálnej oblasti, v oblasti školstva atď.). Nielen novelizácie 
zákonov, kde štát prikázal obciam z vlastného rozpočtu do-
financovať špecifické služby, ale aj extrémne zdražovanie



1/2022                 Jamníčan

6

stavebných materiálov a navýšenie nákladov samospráv za energie bolo ústrednou témou tohto stretnutia. Starostovia a 
primátori sa zhodli, že aj napriek tomu, že samosprávy sú v štrajkovej pohotovosti, nechcú svojich občanov brať za ruko-
jemníkov a prestať poskytovať služby, ktoré štát nefinancuje v plnej výške.

A. V.

VEDELI STE ŽE...

 V prípade, že zatepľujete dom, robíte fasádu alebo 
podstatným spôsobom meníte vzhľad nehnuteľnosti, me-
níte strešnú krytinu alebo sa chystáte postaviť plot, skleník, 
altánok či chodníky okolo domu, alebo vjazd so spevnený-
mi plochami na státie, ktorých výmera je viac ako 25 m2, 
je potrebné v zmysle stavebného zákona č. 50/1976 Z. z. 

priniesť na obecný úrad ohlásenie údržbových prác, alebo 
žiadosť o drobnú stavbu. V prípade, že ste si nie istý, aké 
povolenia a potvrdenia sú potrebné, kľudne sa obráťte na 
obecný úrad pred začatím akýchkoľvek stavebných prác 
a my vám radi pomôžeme, poradíme a usmerníme, a tak 
predídeme rôznym nedorozumeniam.

KAMEROVÝ SYSTÉM 

 Bezpečnosť v našej obci je prvoradá a s ohľadom na 
niekoľko závažných incidentov v posledných rokoch sa 
vedenie obce rozhodlo, že aj napriek tomu, že sme neboli 
podporení cez dotačné schémy na vybudovanie bezpeč-
nostných kamier, vyčlení obec vlastné finančné prostriedky
z rozpočtu a v niekoľkých etapách vybuduje obecný kame-
rový systém. Počas júla sa tak začalo s určením základnej 
- chrbtovej štruktúry kamerového systému. Po podrobnom 
preskúmaní sme sa dohodli na 6 styčných bodoch napoje-
nia. Vo výbere hrala úlohu dostupnosť elektrickej energie, 
možnosť umiestnenia kamery t. j. obecná nehnuteľnosť, 
obecný stožiar atď., aby sa nemusel platiť nájom  alebo 
miesto, kde by mohol nastať problém s majetkovoprávnym 
vysporiadaním. Prehodnocovali sa časti obce, ktoré sú po 
skúsenostiach problémové, prípadne oblasti, kde obec za-
bezpečí aj ochranu obecného majetku a zdravia občanov. 
Hlavným kritériom bola tzv. viditeľnosť jednotlivých bodov, 
aby bolo možné bezdrôtové prepojenie všetkých bodov 
navzájom. Nosnými bodmi sa teda stali bytové domy, ob-
lasť internátnej školy s dohľadom aj na autobusovú zastáv-
ku, stred obce pred pohostinstvom spolu so záberom auto-

Základná sieť kamerového 
systému.
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busovej zastávky, športový areál spolu s detským ihriskom, 
obecný úrad a okolie, zberný dvor a okolie na Šinkovišti. 
Počas augusta a septembra firma DDS – Anténna a Sa-
telitná technika, s. r. o., ktorého konateľom je náš občan 
Jaroslav Debnár, začala pracovať na osadení kamier, pre-
pojení jednotlivých bodov a na vybudovaní centrálneho 
nahrávacieho úložiska na obecnom úrade. Sme vďační, že 
naši občania sú ochotní a vedia nám pomôcť pri budovaní 
a zveľaďovaní našej obce. Samozrejme v ďalších etapách 
pri rozširovaní infraštruktúry kamerového systému sa bude 
obec opätovne uchádzať o finančné prostriedky z dotácií,
štrukturálnych výziev alebo štátneho rozpočtu, ak bude z 
akejkoľvek agentúry alebo zo strany rôznych ministerstiev 
vypísaná výzva na tento účel.  V ďalších etapách sa plánuje 
doplnenie kamier na bytové domy a postupne do všetkých 
ulíc v obci. Obecný kamerový systém a správa nahrávok 
bude plne v súlade s platnou legislatívou, ochranou osob-
ných údajov a GDPR. 

A. V.

ÚDRŽBA ZELENE A VEREJNÝCH 
PRIESTRANSTIEV

 V predošlom roku odborníci arboristi skontrolovali 
najstaršie stromy v našej obci, aby zhodnotili ich zdravotný 
stav a navrhli riešenia starostlivosti, aby v budúcnosti neo-
hrozovali verejnosť. Máme nádherné stromy, ktorých vek 
je pri niektorých aj viac ako sto rokov. Na jar tohto roku sa 
pristúpilo k vykonaniu orezu stromov na priestranstvách 
vo vlastníctve obce, preriedeniu korún a ošetreniu kmeňov 
a koreňového aparátu. 
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 Pred letom sa opäť aj naše kvetináče krásne zafarbili a 
doplnili sa verejné priestranstvá o rôzne kvitnúce kríky ako 
napríklad rododendróny, tavoľníky, hortenzie atď. Je nám 
však ľúto, že sa našiel niekto, kto nám vytrhal a zdevastoval 
kvetináče pred obchodom a ukradol nám tiež niektoré sa-
denice rododendrónov. Pri studni bola zničená časť kvetov, 
ktoré mali skrášľovať pahôrky a oddychovú cyklozónu. Dú-
fame, že po inštalácii kamerového systému v obci sa vyva-
rujeme aj ničeniu zelene v obci.

A. V.

REKONŠTRUKCIA ČOV

 Čistiareň odpadových vôd (ČOV) bola postavená v 90. 
rokoch minulého storočia. ČOV je neustále namáhaná ne-
vhodnými materiálmi, ktoré sa objavujú v kanalizačnom 
systéme. Aj napriek edukácii občanov, ktoré materiály 
nepatria do toalety (vlhčené utierky, zvyšky jedál, handry, 
použité kuchynské oleje, dámske hygienické prostriedky 
atď.), sa stav čistených vôd nezlepšil preto sa pravidelne 

LVS a. s. odčerpáva kaly z nádrží pred rekonštrukciou 

Nádrže ČOV zanesené odpadom nadmerných rozmerov

kazia motory, ktoré premiešavajú splaškovú vodu, čo stojí 
obec nemalé finančné prostriedky. Okrem toho sa objavi-
li ďalšie komplikácie vyplývajúce z nestáleho podložia, do 
ktorého sú osadené odkaľovacie nádrže. Začiatkom júna 
firma EKOSERVIS s. r. o., ktorá pre obec vykonáva správu
čistiarne odpadových vôd začala rekonštrukčné práce na 
ČOV, aby sa stabilizovali hladiny v jednotlivých nádržiach. 
Tieto úpravy by mali zabezpečiť lepší proces odkalovania, 
bez zbytočných častých prestavovaní jednotlivých odka-
ľovacích a premiešavacích zariadení. Počas rekonštrukcie, 
po odčerpaní kalov z nádrží, sa zistilo, že dúchadlá, ktoré 
pomáhajú zavzdušňovať a prekysličiť kaly v nádržiach sú 
popraskané a je potrebné ich opraviť a niektoré vymeniť. 

 A. V.

EKOSERVIS s. r. o. realizuje rekonštrukciu – prepojenie odkalovacích nádrží

Páni P. Sedláček a 
M. Handrk čistia 
namotané nad-
merné nečistoty  
z motora miešadla.
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REKONŠTRUKCIE A ÚDRŽBA V OBCI

 Hneď na jar ako opadli záveje snehu sme sa pustili do 
údržbových prác. Stav obecných budov nie je najlepší a tak 
sa snažíme každý rok, v rámci finančných možností obce po-
stupne opravovať havarijné stavy. Po výmene okien a dverí 
na obecnom úrade a oprave strechy priľahlých skladov, sme 
sa tento rok pustili do obnovy dažďových zvodov. 

Výmena dažďových zvodov na obecnom úrade 

OPRAVA MOBILIÁRU V OBCI

 Po zime sa k slovu dostala aj údržba všetkých dreve-
ných lavičiek, informačných tabúľ, prístrešku na studni, au-
tobusovej zastávky a tiež úradná tabuľa dostala tento rok 
nový vzhľad.

Zrenovovaná úradná tabuľa 

 Keďže sa na nedávno zrekonštruovanej budove telo-
cvične a tribúny v športovom areáli objavili výtržnosti a po-
škodenie fasády tým, že niekto liezol na strechu budovy,  s 
výrobou a osadením mreží nám znovu sponzorsky pomoh-
la firma KL Staving, čo prispeje aj k zvýšeniu bezpečnosti.

Autobusová zastávka dostala nový šat 

Čiastočne zrenovované dvere a okenice na bu-
dove márnice na cintoríne 

Vybrúsenie a obnova náterov 
na  obecných studniach 

Vybrúsenie a obnova náterov 
na lavičkách a informačnej 
tabuli v oddychovej zóne pre 
cyklistov 

Osadenie bezpečnostných mreží na 
budove OŠK Jamník
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REKONŠTRUKCIA OBECNÉHO ÚRADU

 Na konci júna tohto roku sa na obecnom úrade začal 
nezvyčajný zhon. Popri bežnej agende obecného úradu sa 
postupne začali vypratávať skrine, archivovať a presúvať 
spisy a aj nábytok do dočasného pracoviska v nedokon-
čenej budove domova sociálnych služieb vedľa kostola. 
Niekoľko týždňov po úradných hodinách a počas víkendov 
sa nám postupne podarilo vypratať obecný úrad, aby sa 
mohla začať rekonštrukčné práce. V „nových“ – dočasných 
priestoroch bolo potrebné usporiadať všetky spisy, náby-
tok, ale najmä bolo potrebné sprevádzkovať počítačovú in-
fraštruktúru, prepojenie na rôzne portály, aby obecný úrad 
mohol počas leta fungovať a poskytovať vám občanom 
všetky služby bez obmedzení a tiež si plniť legislatívne po-
žiadavky jednotlivých ministerstiev a úradov štátnej správy. 
Ďakujeme firme DDS – Anténna a Satelitná technika, s. r. o.,
ktorého konateľom a majiteľom je náš rodák Jaroslav Debnár, 
ktorý nám zabezpečil celý presun počítačovej infraštruktúry 
do dočasných priestorov. Po úplnom vyprataní úradu začala 

Pôvodné priestory obecného úradu a ich vypratávanie pred rekonštrukciou

Dočasné priestory obecného úradu vedľa kostola

v júli rekonštrukcia elektroinštalácií, kúrenia, obnovenie po-
dláh, oprava sociálnych zariadení a kuchynky a popri tom vy-
budovanie kúrenia a doriešenie bezpečnostných požiarnych 
prvkov aj v prízemí v priestoroch požiarnej zbrojnice. Keďže 
sme sa pustili do rekonštrukcie starej budovy, čakalo nás nie-
koľko nemilých prekvapení ako napríklad nestabilné stropy, 
steny bez prekladov, zlé izolácie, poškodené vodovodné 
potrubia, prepadávajúca sa podlaha a mnohé iné, s ktorými 
sme sa museli postupne pasovať a ktoré nám spôsobili zvý-
šené náklady. Taktiež časový harmonogram rekonštrukcie sa 
vďaka rôznym dodatočným a nepredvídaným prácam predĺ-
žil. A tak aj začiatkom septembra je na obecnom úrade ešte 
rušno. Dúfame však, že sa nám úrad podarí vynoviť, nové 
technológie nám pomôžu pri šetrení energií a správe budo-
vy obecného úradu v týchto ťažkých energetických časoch.
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Pracovníci firmy DDS – Anténna a Satelitná technika, s.r.o., majiteľ Jaroslav Debnár druhý z prava, murár Patrik Pavlík tretí z prava,
ktorí pracovali na rekonštrukcii

Rozobratie časti podlahy

Vymúranie spadnutej steny a zmenšenie dverí

Brúsenie dubových parkiet – renovácia podláh

Stierkovanie stien

Vysekanie novej elektriky, vodovodu a odpadu v kuchynke

Pôvodný stav WC

Obklad WC a nová dlažba
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OBNOVA ANTUKOVÉHO IHRISKA

 Partia dobrovoľníkov z obce sa rozhodla, že pomôžu 
svojimi silami a obnovia pôvodné antukové ihrisko. Brigáda 
sa uskutočnila v dvoch etapách a zúčastnili sa jej športu chti-
ví nadšenci - Ján a Martina Rosenbergovci, Peter Pavkovček 
so synmi, Dušan Majláth, iniciátor a organizátor brigády, Ján 
Rosenberger, Zuzana a Dušan Spišekovci so synom Micha-
lom, Zuzana a Pavol Palenčíkovci s deťmi, Peter Pavkovček, 
Marián Pavkovček, Vladimír Trnka, Ľ. Zaťko, Ján Miartan, 
Stanislav Mikšovský, Peter Čupka so synom. Dňa 14.5.2022 
prebehla prvá fáza obnovy ihriska  a pozostávala z vyčiste-

Pôvodný stav antukového ihriska

Stav antukového ihriska po vyčistení

Dobrovoľníci z obce pri úprave antukového ihriska

Michal Paukovček valcuje podklad  vyčisteného antukového ihriska

nia obrubníkov a odstránenia zarasteného povrchu hracej 
plochy. Trávnatý porast z ihriska bol stiahnutý za pomoci 
bagra, ktorý sponzorsky zapožičali Lesy SR š. p., OZ Seme-
noles Jochy, za čo sa im chceme poďakovať, nakoľko nám 
bager veľmi uľahčil a zrýchlil prácu. Bager obsluhoval Ján 
Rosenberger. Dobrovoľníci vyvozili na fúrikoch trávové pásy 
zo zarasteného antukového ihriska a upravili nimi priestran-
stvo pri detskom ihrisku. Druhá fáza sa uskutočnila v sobotu 
24.9.2022 a spočívala vo vyrovnaní podložia, rozplanírovaní 
novej vrstvy antuky a uvalcovania, ktoré zabezpečil Michal 
Paukovček. Antuka, ktorá slúžila na dosypanie, sa kúpila z 
ušetrených finančných prostriedkov z dotácie obce poskyt-
nutej športovému klubu a dobrovoľným hasičom. O ob-
čerstvenie počas všetkých prác sa postarala pani starostka.
Chceme vysloviť vďaku všetkým zúčastneným dobro-
voľníkom a poukázať na to, že spoločnými silami máme 
možnosť vybudovať krásne a funkčné veci, ktoré môžu 
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REKONŠTRUKCIA DETSKÉHO IHRISKA - I. ETAPA

 Obecné zastupiteľstvo sa počas prípravy rozpočtu 
uznieslo na vyčlenení finančných prostriedkov na obnovu
detského ihriska v areáli futbalového ihriska. Schválila sa 
koncepcia rozvoja športových aktivít v jednom areáli, kde 
sa môžu stretávať všetci priaznivci športu ale aj mamičky 
s deťmi. Vybudovanie jedného komplexného miesta pre 
športovú aktivitu vytvára priestor aj pre sociálnu interak-
ciu, budovanie spoločných sociálnych väzieb a budovanie 
priateľstiev. Obec by postupne chcela doplniť ďalšie hracie 
prvky pre menšie deti i mládež.

Staré detské ihrisko

Terénne úpravy

Jamnickí  futbalisti pomohli zhutniť navozenú 
zeminu pod detským ihriskom

 V prvej etape bol základ získať súhlas vlastníkov, keďže 
pozemky v športovom areáli nie sú vysporiadané. Po zís-
kaní súhlasov sa pokračovalo v terénnych úpravách. Časť 
priestranstva pomohli vyplniť dobrovoľníci pásmi trávy, 
ktoré odstránili z antukového ihriska pri jeho obnove. Dru-
hú časť bolo potrebné zaviezť zeminou a splanírovať. Po 
výsadbe trávy sa pristúpilo k inštalácii jednotlivých prvkov. 
Prvá sa osadila lezecká dráha. Po prispôsobení odstupo-

vých vzdialeností v zmysle platných noriem, aby naše ihris-
ko mohlo byť certifikované sa pristúpilo k osadeniu veže so
šmýkačkou. Ako posledný prvok sa zabetónovali dve hoj-
dačky a hojdacia pavučina. V ďalšej etape by obec chcela 
doplniť trampolínu, hojdačky na strunách, sedadlové páko-
vé hojdačky už budúci rok. Dúfame, že sa na futbalovom 
ihrisku budú stretávať všetky vekové kategórie a spoločne 
budeme zlepšovať náš vzťah k športu. 

A. V.

Nové detské ihrisko – lezecká dráha, veža so šmýkačkou, hojdačky

Osádzanie hracích prvkov – lezecká dráha a veža so šmýkačkou

REKONŠTRUKCIA SOCIÁLNEJ BUDOVY - II. ETA-
PA – POSILŇOVŇA, SOCIÁLNE ZARIADENIA, 
STRECHA

 Tesne pred vianočnými sviatkami Slovenský futbalo-
vý zväz zverejnil výzvu na podporu rekonštrukcie alebo 
vybudovania športovej infraštruktúry a tak sme počas Via-
noc prichystali potrebnú dokumentáciu, uskutočnili verej-
né obstarávanie a zapojili sa do tejto výzvy. Verejnú súťaž 
vyhrala firma KL Staving s. r. o., a tak sa v apríli tohto roku
začala ďalšia etapa prestavby sociálnej budovy na ihrisku. 
Vzhľadom na vek stavby a dlhé roky nevyužívania tohto 
priestoru sa rekonštrukčné práce niekoľkokrát skompliko-
vali. Bolo potrebné sanovať spodnú vodu, ktorá neustále 
prerážala do podláh v časti sociálnych zariadení. Taktiež 
navlhnuté steny, ktoré sa pri akejkoľvek manipulácii drobi-
li, bolo treba očistiť, odizolovať a vyspraviť. V priestoroch 
budúcej posilňovne sa muselo pristúpiť k obloženiu stien 
a k odvetraniu. Po opravení a odvlhčení priestorov sa zní-
žil strop, natiahli sa vykurovacie fólie, tak ako v ostatných 
priestoroch sociálnej budovy. Do miestnosti posilňovne sa 
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nainštalovala klimatizačná jednotka, ktorou sa dá aj kúriť. 
Vymenili sa sociálne zariadenia. Obložili sa toalety a vybu-
dovala sa sprcha spolu s priestormi práčovne pre športov-
cov.  Po vyrovnaní podláh sa časť podlahy zbrúsila a nalepil 
sa koberec. Steny sa obložili OSB doskami do úrovne 1,5 m 
a z jednej strany steny sa nalepili zrkadlá pre komfortné cvi-
čenie. Stropy sa znížili pre menšie náklady na vykurovanie v 
budúcnosti. Do konzol na strope sa osadili úsporné svetel-
né panely. Taktiež sa vymenila strecha na južnej časti budo-
vy. Na záver sa osadili nové interiérové dvere. Dúfame, že 
aj tento novo zrekonštruovaný priestor pomôže pritiahnuť 
mladých ľudí k športu, vyplní im voľný čas a vytvorí miesto 
pre sociálnu interakciu mládeže. 

A. V.

Kladenie novej protišmykovej dlažby

Zrekonštruovaná strecha, práčovňa, sprchy, sociálne zariadenia

Zrekonštruovaná miestnosť posilňovne
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STAVANIE MÁJA

 Dobrovoľní hasiči pomáhajú pri každej obecnej akcii a aj 
preto je ich činnosť veľmi rôznorodá. Pomedzi to však nezane-
dbávali ani tréning a pravidelné preskúšanie hasičskej techni-
ky, ktoré robili bratia Jakub a Ivan Borsíkovci spolu s Pavlom 
Ďurišom. Samozrejme, že hasiči pripravili a ozdobili aj máj a 
podvečer 4. júna 2022 ho aj slávnostne pred kultúrnym do-
mom aj postavili. Počas dopoludnia sa podieľali aj ako uspo-
riadatelia Dňa detí v športovom areáli. Predviedli tam hasičskú 
techniku a pripravili pre deti šantenie v hasičskej pene.

 Aj napriek tomu, že mnohí z nás berieme pomoc hasi-
čov pri každej obecnej akcii ako samozrejmosť, je potrebné 
aj touto cestou všetkým členom dobrovoľného hasičského 
zboru vyjadriť obrovskú vďaku za ich ochotu a nasadenie, 
s ktorými pomáhajú v obci. Je potešujúce, že aj v tejto, pre 
každého z nás časovo náročnej dobe, sa nájdu ochotní ľu-
dia, ktorí aj vo svojom voľnom čase nezabúdajú na obec.

P. V.

Hasiči a hasičky spolu so starostkou obce pri postavenom máji

DEŇ DETÍ

 Verte, že tie naše deti sa 4. júna 2022 usmievali celé 
popoludnie. Športový areál v našej obci sa rozozvučal det-
ským smiechom, prenikal radosťou a zažiaril elánom. Deti 
si zmerali sily v mnohých zaujímavých súťažiach, ktoré pre 
nich pri príležitosti Dňa detí pripravili poslanci obecného 
zastupiteľstva pod záštitou starostky obce Ing. Aleny Vlč-
kovej a našich dobrovoľníkov: pani Aleny Laučíkovej a pani 
Zdenky Ostružkovej, ktoré pre deti vymysleli úlohy, man-
želia Hutkovci, ktorí mali na starosti sladké odmeny pre 
deti a postarali sa im aj o veľa „mokrej zábavy“ s vodnými 
balónmi. Pri organizovaní celej akcie pomohli aj ďalší dob-
rovoľníci, ktorým usporiadatelia aj takto vyjadrujú vďaku: 
Aďke Pavkovčekovej, Evke Pozorovej, Martinkovi Trnkovi, 
Zdenke Bubelíniovej, Ivkovi Krajčovičovi, ale aj Ruženke 
Renátke, Evke Márii Porubiakovej a Janke Paukovčekovej, 
ktorí deti sprevádzali aktivitami na stanoviskách. Celej akcii 
dali patričnú príchuť našim dobrovoľní hasiči, ktorí spolu-

„“Niet krajšieho úsmevu na svete, než je úsmev detí“

Na vyznačených stanoviskách deti súťažili v rôznych disciplínach
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pracujú veľmi ochotne pri všetkých obecných akciách, ako 
Pavol Pavkovček, Pavel Ďuriš, Vladimír Kováč či Pavel Vyšný. 
Ďalšie súťaže pre deti pripravili aj športovci, na ktorých sa 
podieľali Peter Pavkovček so synmi Martinom a Patrikom. 
Na deti čakalo nové prekvapenie v podobe nového detské-
ho ihriska s lezeckou dráhou, šmýkľavkami a hojdačkami.
  Slnečné lúče zohrievali tváre našich detí pri prekoná-
vaní športovo – zábavných aktivít. Šikovnosť si deti otesto-
vali pri zdolávaní rôznych prekážok. Väčšie deti preukázali 
presnosť a zručnosť pri hode na cieľ či hode loptou. Nád-
herné a nefalšované detské nadšenie bolo neopísateľné.  
Pre deti bolo pripravených sedem stanovíšť, v ktorých si 
každý našiel niečo, čo ho baví. Za ich absolvovanie dostali 
všetky deti drobné sladkosti, ktorými si dopĺňali energiu.
Naopak tí najmenší si aktívne vybíjali energiu na skákacom 
hrade. Viaceré detské rozžiarené tváričky dozdobili animá-
torky. A samozrejme nemohla chýbať ani obľúbená cukro-
vá vata. Azda najpestrejším bodom programu bola hasič-
ská pena, v ktorej sa deti priam strácali. 
 Pri tvorbe plagátu a prípravou ozvučenia nám svojimi 
zručnosťami a skúsenosťami pomohol PhDr. Peter Vítek. Na 
bezpečnosť a zdravie dohliadala naša zdravotníčka pani 
Andrejka Uličná. 
 A keď začali padať prvé dažďové  kvapky, na deti ča-
kalo milé prekvapenie v interiéroch futbalového klubu. Kú-
zelník mal pripravený program, aj nám dospelým od údivu 
padala sánka.
 ... veď Medzinárodný deň detí je presne o radosti, o 
prekvapení, o momentoch keď deti vedia, že sa je na čo te-
šiť. A tak to má byť. Prajeme všetkým deťom usmiatu tvár 
a šťastnú celú rodinu, nielen počas tohoto dňa, ale počas 
celého roka!

M. T.

Aj z Elišky bude raz výborná hasička...

Šantenie v hasiacej pene má vždy najväčší úspech
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ZO ŽIVOTA CIRKVI

Keď ma pani starostka 
oslovila, či by som ne-
chcela napísať niečo o 
dianí v našom cirkevnom 
zbore, v prvom rade mi 
napadlo, že som vďačná 
nášmu Bohu za to, že po 
dvoch rokoch sa môžu 
v zbore diať veci takpo-
vediac v „normálnom“ 
režime. Že teda v našom 
zbore opäť fungujeme 
tak inak, živšie a bohat-
šie. Som  veľmi vďačná 
za to, že môžeme bez 
akýchkoľvek obmedzení 
prinášať dobrú správu 
o Božej milosti všetkým 
vekovým kategóriám.
 

 Samozrejme, nie som jediná, ktorá si to uvedomuje, a 
tak sme v posledných mesiacoch spolu s bratmi a sestrami 
pripravili niekoľko akcií. Okrem pravidelných týždenných 
stretnutí pri Božom slove s veľkými i malými  sme od za-
čiatku roka stihli napr. dve dorastové víkendovky. Jedna z 
nich bola spojená so skúškou konfirmandov. Pripravili sme
aj niekoľko Rodinných služieb Božích – na Kvetnú nedeľu, 
na Nedeľu matiek so vzácnou návštevou sestry farárky Má-
rie Hroboňovej a naposledy na Deň otcov.  Tam nám poslú-
žili brat farár Roman Dovala a spolu s dcérami Kristínkou a 
Klárkou pre nás urobili aj krásny koncert.
 Zaujímavú skúsenosť zažili aj dve skupiny dobrovoľ-
níkov z nášho zboru, ktoré boli pomáhať na ukrajinských 
hraniciach a tiež sme sa ako zbor zapojili do aktivity Detskej 
misie s názvom: Nádej pre Ukrajinu. Pripravujeme batôžky 
pre deti z vojnou postihnutých oblastí – nájdu si v nich nie-
čo praktické a aj niečo pre potešenie srdca.
 Na leto zase pripravujeme Denný detský tábor s krás-
nou témou: Audiencia u kráľa. Deti, ktoré prídu, budú po-
čúvať príbeh dávnej kráľovnej Ester a spolu s ňou budú za-
žívať veľké dobrodružstvo záchrany.
 Sme Pánu Bohu vďační za všetko, čo sa v našom zbore 
mohlo za posledný polrok urobiť. A pozývame aj Vás, aby 
ste sa pridali a spolu s nami sa radovali z dobrej a zachraňu-
júcej správy, ktorú cirkev prináša.  

Mgr. Daniela Mikušová,
zborová farárka

NEZABÚDAJME NA SVOJICH DUCHOVNÝCH 
VODCOV

V jarných mesiacoch tohto 
roku evanjelická dcérocirkev 
v Jamníku zorganizovala ob-
novenie hrobu a zhotovenie 
nového náhrobku učiteľa Jána 
Lamoša, významnej osobnos-
tí v dejinách obce. Celú akciu 
zorganizovali Jaroslav Jozef-
ček a Ing. Miroslav Vlček, ktorí 
rozobrali aj pôvodnú obrubu a 
pripravili priestor pre umiest-
nenie nového pomníka. Vďaka 
sponzorom, ktorí prispeli: ev. a. 
v. cirkev (200,- €), Obec Jamník 
(200,- €) a Zuzana Vyšná (100,- 
€), ale najmä ľuďom ochotným 
podieľať sa na dobrej veci, sa 
nádherné dielo podarilo. 
Ján Lamoš (*1863 - †1927) sa 
narodil v Turčianskom Jasene v 
rodine roľníka. Základné vzde-
lanie získal v rodisku a učiteľ-
ský diplom získal v roku 1897 
na učiteľskom ústave v Prešo-
ve. Spôsobilosť na kantorstvo 
získal v roku 1908 v rumun-
skom Arade. Učil v Malom Ja-
sene (1882 – 1883), v Turčian-
skej Štiavničke (1883 – 1895), 

v Oravskej Porube (1895 – 1901), vo Veľkom Jasene (1901 
– 1914), vo Važci (1914 – 1915), v Nemeckej (Partizánskej) 
Ľupči (1915 – 1916) a nakoniec v Jamníku (1916 – 1927). V 
roku 1885 sa oženil v Slovenskom Pravne s Otíliou Jesen-
skou, s ktorou mali päť detí, z ktorých tri sa dožili dospe-
losti: Emília (*1887), Margita (*1891) a Oľga Božena (*1894). 
Ján Lamoš v posledných rokoch života (1925, 1926) často 
cestoval aj s manželkou za dcérou do Maďarska. Zomrel v 
Bratislave. Jeho želaním bolo odpočívať po smrti na cinto-
ríne v Jamníku, kde bol aj dňa 16. novembra 1927 pocho-
vaný. 
 Okrem funkcie správcu a učiteľa v Jamníku sa výrazne 
angažoval aj v kultúrnom živote obce. V roku 1916 založil 
spevácky súbor, ktorý úspešne pôsobil do jeho smrti v roku 
1927 a aj neskôr po záštitou miestneho čitateľského spol-
ku. Po svojom príchode do Jamníka bol iniciátorom založe-
nia potravného družstva. Jeho činnosť pokračovala aj po 
vzniku Československej republiky v roku 1918. V roku 1938 
si družstvo z výnosov postavilo vlastný družstevný dom, 
ktorý je jednou z dominánt obce dodnes. Ján Lamoš bol 
aj prvým veľkým propagátorom ovocinárstva v obci. Jeho 
myšlienku založiť v Jamníku Ovocinársky spolok však usku-
točnil až jeho nástupca Ján Devečka.  Po prvej svetovej voj-
ne bol Ján Lamoš iniciátorom obnovenia existencie Čitateľ-
ského spolku a sám zorganizoval a režíroval 12 divadelných 
hier v rokoch 1918 – 1927.

P.  V.

Učiteľ Ján Lamoš a jeho obnovený 
náhrobok na cintoríne v Jamníku
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V piatok 18.3.2022 sa členo-
via DHZ Jamník spolu so sta-
rostkou Ing. Alenou Vlčkovou 
stretli na výročnej schôdzi. 
Pavol Pavkovček predniesol 
správu o činnosti DHZ v roku 

2021. Zhodnotil počty zásahov a umiestnenia na súťažiach. 
Spoločným uznesením prítomných členov sa zhodli na ďal-
šom fungovaní DHZ. Naplánovali sa úlohy na rok 2022 s 
výraznou podporou obecných činností. Starostka poďako-
vala za spoluprácu s obcou, pomoc pri obecných akciách aj 
pri udržiavaní cintorína. HASIČSKÁ NEDEĽA V PRIBYLINE

DHZ JAMNÍK

Výročná schôdza DHZ Jamník 

PRESUN HASIČSKÉHO VOZIDLA DO MÚZEA LIP-
TOVSKEJ DEDINY V PRIBYLINE
 Po dlhom rokovaní s Múzeom Liptovskej dediny v 
Pribyline sa obec s múzeom dohodla na zapožičaní hasič-
ského automobilu Praga A-150. Naša „Barborka“ po dlhých 
rokoch vyšla z ponurého prostredia skladov opäť na svetlo. 

Presun hasičského auta „Barborky“ z obecných 
skladov v Jamníku do múzea v Pribyline.

Múzeum sa postará o renováciu a spojazdnenie automobi-
lu. Pri vozidle bude propagácia obce a DHZ Jamník. Takže 
ak chcete vidieť opravené autíčko, nájdete ho v múzeu v 
časti strojovej techniky, na poslednej stanici železničky.

Prevoz v areáli múzea a umiestnenie do depa

 Tak ako každý rok, aj tento sa naši dobrovoľní hasiči 
spolu so starostkou obce zúčastnili na akcii organizovanej 
Múzeom Liptovskej dediny v Pribyline, ktorého súčasťou je 
aj súťaž „O richtársku palicu“. Reprezentovali nás mladí pla-
meniaci. Ukázali horlivosť, obratnosť a rýchlosť. Konkurencia 
však bola veľká a tak z deviatich súťažných skupín sa naši 
plameniaci umiestnili na šiestom mieste.

Starostka obce so súťažiacim družstvom plameniakov z DHZ Jamník v súťaži 
„O richtársku palicu“

Starostovia obcí, riaditeľka HaZZ LM a vlajkonosiči zborov DHZ
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Posledné roky, spojené s pandémiou 
COVID-19 boli náročné aj pre činnosť ur-
bárskeho spoločenstva. Najmä z hľadiska 
organizácie valných zhromaždení, ktoré 
sa takto dvakrát mohli konať len prezenč-
nou formou. Na poslednom valnom zhro-
maždení bol zvolený nový výbor na čele 

s predsedom Ing. Michalom Paukovčekom. Nový výbor sa 
však aj napriek protipandemickým opatreniam snažil schá-
dzať pravidelne, niekoľkokrát zasadol aj mimoriadne podľa 
potreby.
 Hlavnou náplňou nášho spoločenstva je lesohospo-
dárska činnosť, zahrňujúca starostlivosť o les, jeho ochra-
nu, obnovu a hlavne zabezpečenie financií na vykonávanie
týchto činností. Hlavný príjem je z ťažby dreva a prenájmu 
našich pozemkov. V roku 2021 sme vysadili 14 000 ks sade-
níc. Vyžínali sme na výmere približne 11 ha. Ochranu proti 
ohryzeniu sadeníc zverou sme vykonali na výmere 16 ha. 
 V roku 2021 sme vyťažili len drevo z kalamitnej ťaž-
by, obnovná úmyselná ťažba nebola vykonaná z dôvodu 
prekročenia etátu. Vyťažené drevo s objemom 74,21 m3 

sme predali firme PRIZMA POREZ s. r. o. za 5 536,30,- €. Pe-
niaze budú v nasledujúci obdobiach použité na pestovateľ-
skú činnosť v ďalších rokoch. 
 V roku 2022 vyhlásila Pôdohospodárska platobná 
agentúra výzvu na poskytnutie podpory v lesnom hospo-
dárstve na plnenie mimoprodukčných funkcií lesov. Naše 
spoločenstvo sa do tejto výzvy zapojilo. V spolupráci s od-
borným lesným hospodárom Ing. R. Sporinským sme odo-
vzdali  potrebnú dokumentáciu a nakoniec sa nám podari-
lo získať finančný príspevok vo výške viac ako 11-tisíc eur.
 Vedľajším zdrojom príjmov pre spoločenstvo je aj cha-
ta UPS Jamník. V dôsledku pokračujúcej pandémie v roku 
2021, ktorá značne zredukovala množstvo turistov, boli 

Nastúpené jednotky všetkých hasičských zborov

UPS JAMNÍK V ROKU 2021
príjmy z prenájmu chaty nižšie.  Tento čas sme využili na re-
konštrukciu interiéru. S drobnými úpravami počítame ešte 
aj tento rok. Od januára 2022 sme upravili cenník z dôvodu 
zvýšenia cien energií. Prioritne bude však chata slúžiť na-
šim podielnikom, a preto sú pre nich ceny o 30% nižšie.
 Na záver celoročného hodnotenia je potrebné poďa-
kovať členom výboru, predsedovi a samozrejme aj členom 
dozornej rady za svedomité plnenie ich úloh a popriať im 
veľa síl do ďalšieho roka. 

Mladý lesný porast a urbárska chata
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 Denis Knapčok sa zúčastnil aj historicky prvých Maj-
strovstiev Európy špeciálnych olympiád v triatlone 21. 
mája 2022 v Šamoríne. Bola to pre neho, ale aj pre jeho 
najbližších obrovská výzva, keďže takúto vzdialenosť ešte 
nikdy neabsolvoval a plávanie v otvorenej vode v Dunaji 
bolo kvôli vlnám a menšiemu protiprúdu veľmi náročné. 
Zvládol to bravúrne a získal bronzovú medailu.
 Denis so svojim veľkým podporovateľom, otcom Já-
nom Knapčokom, 18. júna 2022 odišli na Národné hry Ne-
mecka ŠO v Berlíne, kde bol členom triatlonovej štafety a 

bežal 5 km. Denis v 
štafete v Berlíne po-
tvrdil svoju vynika-
júcu formu a získal 
striebornú medailu.
Počas budúceho roka 
nás bude reprezento-
vať na Svetovej letnej 
olympiáde špeciál-
nych olympiád a tak-
tiež v šprint triatlone 
v Berlíne.

OBECNÝ ŠPORTOVÝ KLUB JAMNÍK

STOLNÝ TENIS

 V Černovej sa  poslednú aprílovú so-
botu konal 35. ročník Turnaja veteránov 
Liptova v stolnom tenise. Za účasti 38 
hráčov priniesol dve prvenstvá Pavlovi 
Beňovi (OŠK Jamník) v kategórii do 50 
rokov a v open od 40 do 59 rokov.

V máji oslávil 80 rokov najstarší hráč nášho oddielu p. Milan Haluška. 
Gratulujeme.

FUTBAL

Žiaci v sezóne 2021/2022.
Hore: Lukáš Hamburg, Michal Vyšný, Alex Koriťák, Jakub Porubiak, Matúš 
Kuchárik. Dole: Tomáš Uličný, Tobias Juráš, Martin Šiška, Matúš Španko, Ja-
kub Španko, Daniel Jakubčiak

ÚSPECHY NAŠICH ŠPORTOVCOV

DENIS KNAPČOK

 Denis je členom Špeciálnych olympiád Slovensko už 5 
rokov. Najprv začal súťažiť v plávaní, kde získal veľa pódio-
vých umiestnení, niekoľkokrát sa stal Majstrom Slovenska. 
Jeho „naj disciplína“ je kraul, ale vďaka vynikajúcej a obeta-
vej trénerke Yvette Macejkovej, sa naučil plávať aj znak a pr-
sia, pričom sa stále zlepšuje. Neskôr sa k týmto disciplínam 
pridala aj cyklistika, beh a zjazdové lyžovanie. Práve v tom-
to športe bol Denis Knapčok nominovaný ako reprezentant 
Slovenska na Svetovú zimnú olympiádu Špeciálnych olym-
piád v ruskej Kazani. Toto podujatie bolo však kvôli konflik-
tu na Ukrajine zrušené.
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ANDREJ KNAPČOK

 Andreh je veľký Denisov vzor a inšpirácia. Aj on chce tré-
novať a pretekať, ako jeho brat, preto sa venujú rovnakým 
športom. Ich rodičia využívajú čas, kým Andrej trénuje, oni 
sa venujú Denisovi.
 Andrej sa 10 rokov aktívne venoval zjazdovému lyžova-
niu. Pretekal KAL Jasná. Lyžovanie ho prestalo napĺňať a na 
Slovensku nie sú veľmi vhodné podmienky na lyžovanie pre 
juniorov, preto po konzultácii s jeho kondičným trénerom 
Šimonom Klimčíkom (kondičný tréner Petry Vlhovej) poradil 
Knapčokovcom triatlon, ktorému sa nakoniec amatérsky ve-
nuje. Vzápätí oslovili trénerku, slovenskú rekordmanku v dl-
hom triatlone Ayu Sinay z Popradu, ktorá sa Andreja ochot-
ne ujala. Po dvoch rokoch intenzívnej práce sa tak dostal do 
širšieho reprezentačného družstva Slovenskej triatlonovej 
únie, stal sa vicemajstrom Slovenska v cross triatlone za rok 
2021, vicemajster Slovenska v cross duatlone za rok 2022, 
čím si zabezpečil účasť na svetovom šampionáte v cross 

duatlone 6. júna 2022 a 8. 
júna 2022 v cross triatlone 
v rumunskom Targu Mures. 
Bola to pre neho obrovská 
príležitosť získať nové skúse-
nosti a motiváciu. Andrej ab-
solvoval na Majstrovstvách 
sveta v Rumunsku iba cross 
triatlon (v duatlone nako-
niec neštartoval) a skončil 
na 4. mieste, čo je doteraz 
najlepšie juniorské umiest-
nenie na MS pre Slovensko. 
Svojou húževnatou prácou 
tak počas dvoch rokov získal 
niekoľko pódiových umiest-
není v triatlone a duatlone 
na slovenských súťažiach.

P. V.

STANISLAV MIKŠOVSKÝ

 Vlajka s obecným erbom Jamníka opäť zaviala na jed-
nom z vrcholov, ktoré postupne zdoláva náš občan Stani-
slav Mikšovský. V mesiaci jún tohto roku sa zúčastnil ďal-
šej expedície. Spolu s ďalšími účastníkmi zdolali 15. júna 
2022 vrchol najvyššej hory Iránu a zároveň najvyššej sopky 
Ázie Mount Damavand (5609 m. n. m.). Aj napriek tomu, že 
na vrchole fúkal vietor v nárazoch až do 90 km/h, výstup 
úspešne zvládli v priebehu troch dní, samozrejme s pred-
chádzajúcim tréningom a aspoň čiastočnou aklimatizáciou 
v domácich podmienkach na Slovensku. 
 Za ďalšiu prezentáciu našej obce mu všetci ďakujeme 
a želáme S. Mikšovskému ešte veľa podobných výstupov.

P. V.

KARIN STANOVÁ

 Beh mi robí radosť odmala. Konkrétne od roku 2006. 
Už šestnásť rokov si brázdim cestičky po našej dedinke, raz 
hore na letisko, inokedy do Ondreja, na ihrisko, potom zas 
do Podturne. K tomu sem-tam pridám nejaký kopec a tra-
sy mimo Jamníka s kamoškou, až sa kilometre zbierajú a ja 
cítim, že to chce niečo viac. Niečo, čo ma bude motivovať 
a pomôže prekonať strach, rešpekt. Niečo, čo povýši moju 
lásku k behu na trošku vyššiu úroveň. A potom prišiel Mar-
tin...
 ...Martin Jezný, bežecký kamarát, kolega z práce a tiež 
veľký „makač“, mi jedného dňa povedal, že 21. mája bude 
jeho známy spoluorganizovať pretek Beh dolinkami vo 
Vyšných Malatínoch a či sa na ňom zúčastním. Bezhlavos-
ťou mne vlastnou okamžite odpovedám : „JASNÉ!“ Hneď 
si predstavím tú priateľskú atmosféru, kde sa na jednom 
mieste stretne množstvo zanietených bežcov v tom najrôz-
nejšom veku od tínedžerov po starších, vitálnych dôchod-
cov. V tom momente cítim motýliky v bruchu. S priateľka-
mi trénerkami zostavujeme plán, najmä cibríme rýchlosť. 
S mojou mentálnou koučkou Dušankou Gočovou dávame 
hlavy dokopy a začíname riešiť logistiku - čo, kde, kedy, ako. 
Som si istá, že na štarte ju musím mať so sebou, lebo to 
bude veľký deň pre nás obe. 
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 Prišla dlho očaká-
vaná sobota 21. mája 
2022, nasadáme do 
môjho zeleného autíč-
ka a vyberáme sa na 
smer Vyšné Malatíny. 
Zväčša všade meškám 
a chodím na poslednú 
chvíľu, no v tomto prí-
pade tam chcem byť 
načas. Registrujem sa a 
preberám štartovací ba-
líček, v rámci ktorého mi 
pridelili pretekárske čís-
lo 12. Neskôr prichádza 
Martin a potom, na moje veľmi milé prekvapenie, aj naša 
Jamníčanka Zuzka Pálenčíková s manželom a deťmi. Ona 
s dcérkou a synom sa takisto prihlásili. Je skvelé pretekať s 
pocitom, že náš Jamník reprezentujeme toľkí. Organizátori 
rozdelili trate pre deti aj hlavnú kategóriu. Najmenší bežali 
spolu s rodičmi trasy s dĺžkou 200 m a starší 2 km. Tieto det-
ské súťaže sa začali o 10-tej. Hlavná kategória mala štart na 
8,5 kilometrový závod pripravený o 11-tej. 
 Vybiehame. Od začiatku sa držím vpredu a prvý kilo-
meter bežím podľa tempa Mišky Kuchárikovej (liptovskej 
elity, ktorá všetko vyhráva). Neskôr spomalím, lebo si uve-
domím, že na jej sily nestačím a nechcem sa obrať o tie 
svoje. Po asfalte prichádza na rad trávnatý porast a pekné 
lúky. Celá trasa je situovaná mierne do kopca, neskôr pri-
chádzajú aj väčšie stúpania, hneď po nich klesania a tak sa 
to strieda. Keď cítim, že prepaľujem, spomalím, no držím si 
tempo. Zatínam päste a v duchu sa hecujem: „Bež, Karina, 
bež!“ Napriek tomu si užívam okolie, horúce slnečné lúče 
opierajúce sa o naše tváre aj telá i protivietor, ktorý do nás 
duje na lúkach. Na občerstvovačke sa napijem dúška vody 
a ostatok vylejem na seba. Bežím ďalej, trasa sa pomaly 
kráti. Blížim sa do cieľa. Cítim, že dnes to môže vydať na 
umiestnenie. Stále si však dávam pozor, aj malé zakopnutie, 
zlý sklon nohy ma oň v zápale boja ľahko môže pripraviť. 
Zbehnem dole lúkou a prichádzam na cestu, do záveru mi 
chýba posledných pár sto metrov. Nevládzem, doslova me-

K. Stanová s D. Gočovou

K. Stanová na stupni víťazov

liem z posledného. No päste zatnem ešte viac. Idem. Dám 
do toho všetko. Tesne pred koncom počujem, ako na mňa 
kričia a povzbudzujú ma. Prejdem cieľom a zistím, že som 
druhá. Nádherný pocit...Ja, priam pred infarktom, sa zvalím 
na zem, predýchavam, neverím. Pribehne za mnou Duška, 
objímeme sa a veru nám obom vypadne slzička. Zvládla 
som to. Som druhá!
 A nie som jediná. Na stupienku víťazov sa ocitol aj 
šikovný Félixko Pálenčík, ktorý vo svojej kategórii získal 
druhé miesto. V prvej desiatke žien, konkrétne na siedmom 
mieste, sa s obrovským úspechom umiestnila aj jeho ma-

minka Zuzka. Nemožno 
nespomenúť brilantný 
výsledok Martina Jezné-
ho, ktorý v kategórii mu-
žov skončil štvrtý s tes-
nou stratou na tretieho. 
Myslím, že úctyhodné 
výsledky pre všetkých. 
Želám nám všetkým čo 
najviac zdravia a pre-
vencie pred zraneniami, 
aby sme sa na takých-
to akciách stretávali čo 
najčastejšie. Samozrej-
me, neutíchajúcu chuť 
a zanietenie pre tento 
nádherný, férový šport. 
Pretože beh z nás robí 
lepších ľudí.

Karin Stanová

Naši skvelí bežci: Karin Stanová, Félix Pá-
lenčík, mama Zuzana Pálenčíková s dcér-
kou Soňou po pretekoch

JAMNÍK MÁ OVEĽA STARŠÍ PÔVOD

 O tom, že v chotári Jamníka sa pravdepodobne ne-
nachádzalo staršie praveké osídlenie, ste sa dočítali aj na 
stránkach našej obecnej monografie z roku 2016. Autor
úvodnej časti však veľmi prezieravo poznamenal, že toto 
tvrdenie v danom období súviselo aj s vtedajším stavom 
archeologického výskumu v najbližšom okolí obce. 
 Všetci máme však veľkú radosť, lebo môžeme prepísať 
najstaršie dejiny Jamníka a začleniť sa aj medzi zaujímavé 
archeologické lokality v rámci severného Slovenska. Aj na-

Fragmenty nádob
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priek tomu, že predbežný archeologický výskum na území 
plánovanej individuálnej výstavby s názvom „IBV Jamnická 
vyhliadka“ nepreukázal žiadne stopy po osídlení, pri počia-
točných prácach na zriadení inžinierskych sietí bager na-
razil na črepy väčších nádob. Ukázalo sa, že išlo o spodné 
časti popolníc ľudu tzv. Lužickej kultúry.
 Lužická kultúra, resp. kultúra lužických popolnicových 
polí, ako ju nazvali archeológovia, sa vyskytovala v Poľsku, 
východnom Nemecku, severných Čechách a severnom Slo-
vensku v rokoch 1300 pred n. l. – okolo 400 pred n. l. Existo-
vala teda od strednej doby bronzovej až po laténsku dobu. 
Pre túto kultúru, ktorej nositeľov nevieme pomenovať, 
bolo charakteristické žiarové pochovávanie. Ľudia Lužickej 
kultúry si stavali opevnené hradiská a živili sa poľnohospo-
dárstvom, chovom dobytka, ale aj niektorými remeslami. 
Samotné rody lužickej kultúry sa spájali do kmeňov, kto-
ré potom budovali aj mohutné hradiská, pričom využívali 
aj prácu otrokov, ktorých získali pri vojnách ako zajatcov. 
Pôdu obrábali spoločne, patrila celému rodu.

Archeologické sondy pri výskume lokality

Žiarový hrob s pozostatkom urny a kostí

Zvyšky pecí na keramiku 

Žiarovisko, kde spaľovali mŕtvych
Odpadová jama

vo fragmentárnom stave. To, že táto poloha bola určitý čas 
obývaná, potvrdzujú aj nálezy kamennej štiepanej industrie, 
ktorých čepieľky boli zväčša používané spolu s násadami ako 
nožíky a kosáky. Dokladom pestovania obilia by mohol byť 
aj nález väčšej kamennej podložky - zrnotierky. Vo východnej 
časti skúmanej polohy sa podarilo odkryť tri žiarové hroby a tri 
obdĺžnikové jamy s vrstvou popola. Mohlo by ísť o žiarovisko, 
kde by mohlo dôjsť ku kremácii zomrelých ľudí. Prepálené kos-
ti boli uložené do hlinených nádob - urien, z ktorých sa spod-
ná časť zachovala a tým pádom možno rekonštruovať aj tvar 
a veľkosť nádob. Po podrobnom antropologickom výskume 
bude možné niečo povedať aj o pochovaných jedincoch, ktorí 
v týchto miestach s najväčšou pravdepodobnosťou aj žili. Išlo 
by tak o jedinečnú lokalitu, ktorá by predstavovala hoci len 
krátkodobejšiu sídelnú jednotku, s prislúchajúcim miestom, 
vyhradeným na pochovávanie. Bude zaujímavé sledovať, či 
pri nasledujúcich stavebných aktivitách dôjde k ďalším hro-
bovým nálezom a bude sa tak dať lepšie interpretovať rozsah 
a charakter objavenej pravekej osady.

P. V.

 Na základe nálezov pravekej keramiky vo výkopoch v 
uvedenej lokalite na okraji obce nariadil Krajský pamiatko-
vý úrad v Žiline archeologický výskum, ktorý prebiehal v 
mesiacoch máj a jún. Práce boli zadané certifikovanej firme
Archeovýskum s. r. o. a viedol ich archeológ Mgr. Ľuboslav 
Záhorec, ktorý nám prezradil, čo pri výskume objavili. Záro-
veň nám pre obecný občasník poskytol aj fotografie.
  Archeologický výskum v južnej časti lokality s plánovanou 
výstavbou objavil osídlenie datované predbežnej do mladšej 
až neskorej doby bronzovej, teda približne v rozpätí rokov 
1200 – 700 pred n. l. Boli zistené sídliskové nálezy (kolové jam-
ky, pece, odpadové jamy), z ktorých pochádzajú črepy nádob 
z obdobia Lužickej kultúry. Väčšina nálezov sa však zachovala 

Sídlisko

Pohrebisko
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Tradícia hovorí, 
že sme národ holubičí, 
celý život nám to ničí. 

My len príliš hundreme, 
a radi sa zraňujeme.

Doba je zlá ?
Nie, len nezvládame pravidlá.

To, čo od vekov platilo,
nie je čierne na bielom,

preto obídem to s úsmevom.
Ak vidím krivdu na druhom,

obrním sa odstupom
a zdvihnem obočie,
no toto je storočie !

Na mladých sa vŕšime,
to správanie je na vine !

No zabudol vôl, 
že teľaťom bol...

Pozrime sa všetci,
či máme čo riešiť.

Zasvieťme si v komore,
k srdcu dajme rady otcove:
Synu, dcéra, ži a nechaj žiť 

a zlu načim dobrom sa zapriečiť !

P.V.

My sme národ holubičí
 Za posledné desaťročia sa neuskutočnili v tak krátkom 
čase až tri svadby v rámci obce. Dňa 25. augusta si svoje 
„áno“ povedali Mária Sakáčová a Pavol Rendoš, 27. augusta 
si povedali „áno“ Nikola Jozefčeková a Rastislav Števček a 
nakoniec 3. septembra sa spojili osudy Romany Trnkovej 
a Lukáša Hlauču. Mladomanželom úprimne gratulujeme a 
želáme im šťastnú a pokojnú cestu životom.

TRI SVADBY V OBCI


